
PROTOKÓŁ
z obrad XXVII Sesji VI kadencji  Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim 

odbytej dnia 30 września 2013r.

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad XXVII Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
- stwierdzenie quorum
- przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXV Sesji i XXVI Nadzwyczajnej Sesji VI Kadencji 
Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
3. Przedstawienie informacji Burmistrza Brześcia Kujawskiego dotyczącej prac 
między sesjami Rady Miejskiej.
4. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.
5. Omówienie i przyjęcie uchwały w  sprawie   zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Brześć Kujawski na lata 2012-2021.
6. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na II półrocze 2013 roku.
7. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości.
8. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla 
Powiatu Włocławskiego na realizację zadań inwestycyjnych własnych powiatu.
9. Interpelacje i zapytania.
10. Wolne wnioski.
11.  Zakończenie  obrad  XXVII  Sesji  VI  Kadencji  Rady  Miejskiej  w  Brześciu 
Kujawskim.

Ad 1.Otwarcie obrad XXV Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
- stwierdzenie quorum
- przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.
Otwarcia  obrad  XXVII  Sesji  VI  kadencji  Rady  Miejskiej  w  Brześciu  Kujawskim  dokonał 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golasiński, informując, że w obradach uczestniczy 12 
radnych (lista obecności w załączeniu). 
Ponadto obecni byli:
Z-ca Burmistrza Brześcia Kujawskiego – Pan Paweł Małas;
Skarbnik Gminy – Pani Joanna Wojtczak;
Radca Prawny – Pan Wojciech Borkowski;
Kierownicy jednostek organizacyjnych;
Sołtysi;
Pozostali goście.
Przewodniczący  RM   zapytał czy  ze  strony  Radnych  są propozycje   ewentualnej  zmiany  do 
przygotowanego  porządku obrad  dzisiejszej sesji.
Nikt nie zgłosił uwag.
Ad 2. Przyjęcie  protokołu  z  obrad  XXV i  XXVI  Nadzwyczajnej  Sesji  VI  Kadencji  Rady 
Miejskiej w Brześciu Kujawskim.

Rada Miejska jedenastoma   głosami „za”, przy 
 braku głosów „przeciwnych” i jednym głosie wstrzymującym się przyjęła protokół

z obrad  XXV i XXVI Nadzwyczajnej  Sesji VI kadencji Rady Miejskiej.

Ad 3. Przedstawienie informacji Burmistrza Brześcia Kujawskiego dotyczącej prac między 
sesjami Rady Miejskiej.
 Z-ca Burmistrza Brześcia Kujawskiego Paweł Małas przedstawił  zadania, które były realizowane 
między obradami Sesji Rady Miejskiej tj: podpisana została umowa na dofinansowanie inwestycji 



pn.”  Przebudowa szlaku  pieszo  –  rowerowego wraz  z  oświetleniem na  przedłużeniu  ul.  Hanki 
Sawickiej w kierunku ul. Polnej, dotyczy wybudowania ciągu pieszo – rowerowego. Prowadzone są 
procedury przetargowe dotyczące termomodernizacji Szkoły Podstawowej w Wieńcu -wykonawca 
został wyłoniony. Ogłoszony został przetarg na budowę ścieżki rowerowej w kierunku Pikutkowa. 
Przygotowywana jest  dokumentacja do przetargu dotyczącego rewitalizacji wałów obronnych w 
Brześciu Kujawskim oraz przygotowanie przetargu na zagospodarowanie terenów wzdłuż brzegu 
rzeki Zgłowiączki. Ponadto realizowane były inwestycje na terenie gminy Brześć Kujawski takie 
jak: budowa dróg na osiedlu Falborek (ul. Kopernika, Słowackiego, Orzeszkowej, Ciborowskiego i 
Końcowa) , uzbrojenie terenów przy ul. Szkolnej w kanalizację oraz wodę, realizacja kanalizacji w 
obrębie  ul.  Głowackiego,  Krakowskiej  oraz  inwestycji   przy  Szkole  Podstawowej  Nr  1.  W 
międzyczasie złożony został wniosek o dofinansowanie rekultywacji wysypiska w Starym Brześciu, 
z którego została usunięta część przemysłowa. Podejmowane były działania w kierunku pozyskania 
środków dla Brzeskiej Strefy Gospodarczej w Pikutkowie – Machnacz. Zmodernizowana została 
stacja uzdatniania wody w Machnaczu i podłączona do krótkiego odcinka dla zwiększenia ciśnienia 
wody w Wieńcu – Zalesiu. Przygotowanie wniosku na przydomowe oczyszczalnie do realizacji w 
przyszłym roku. Przygotowanie organizacyjnie szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 2013/2014.

Przed przystąpieniem do omawiania uchwał, Przewodniczący Rady Miejskiej Marek 
Golasiński poinformował, że      projekty uchwał były omawiane na posiedzeniu  Komisji   
Rady  Miejskiej  w  dniu  27  września   2013r.     ,     w  związku  z  tym   przystąpiono  do   
rozpatrywania i  przyjmowania uchwał.

Ad 4. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radny Ryszard Szeleziński przekazał , że w informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2013 
roku, w dziale „opieka społeczna” wykonanie niektórych wydatków jest w 100% lub prawie w 
100%. Natomiast przy omawianiu zmian do budżetu nic na ten temat się nie mówi. W związku z 
tym zapytał w jaki sposób funkcjonuje opieka społeczna czy np. stypendia będą udzielane czy też 
nie?
Pani Skarbnik Joanna Wojtczak poinformowała, że stypendia są realizowane poprzez oświatę, 
natomiast jeżeli chodzi o pomoc społeczną to w poprzednich zmianach do budżetu było omówione, 
że plany na pomoc społeczną co miesiąc są zwiększane. Jeżeli zachodzi konieczność to co miesiąc 
jest składane zapotrzebowanie na środki i co miesiąc jest uzupełniane. Te dotacje są otrzymywane z 
budżetu Państwa przede wszystkim na świadczenia rodzinne na zasiłki stałe, na dodatkowe kwoty, 
które są dla osób otrzymujących zasiłki pielęgnacyjne. 
Z-ca Burmistrza Paweł Małas dodał odnośnie stypendiów, że wnioski na nie składa się w Zakładzie 
Obsługi Oświaty i są przyjmowane do 15 września, w tej chwili są uzupełniane i przygotowywane 
do wydania decyzji. 

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska  dziesięcioma   głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i dwóch 
głosach „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę w sprawie  zmian w budżecie gminy na 

2013 rok. 

5. Omówienie i przyjęcie uchwały w  sprawie   zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Brześć Kujawski na lata 2012-2021.
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni nie wnieśli żadnych uwag do przedmiotowej uchwały, wobec tego przystąpiono do 
głosowania.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska  dziesięcioma   głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i dwóch 



głosach „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Brześć Kujawski na lata 2012-2021.

Ad 6. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na II półrocze 2013 roku.
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni nie wnieśli żadnych uwag do przedmiotowej uchwały, wobec tego przystąpiono do 
głosowania.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska  dwunastoma   głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i braku 

głosów „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę w sprawie  zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na II półrocze 2013 roku.

Ad 7. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości.
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni nie wnieśli żadnych uwag do przedmiotowej uchwały, wobec tego przystąpiono do 
głosowania.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska  dziesięcioma   głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i dwóch 

głosach „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę w sprawie zbycia nieruchomości.

Ad 8. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Włocławskiego na realizację zadań inwestycyjnych własnych powiatu.
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag  do  przedmiotowej  uchwały,  wobec  tego  przystąpiono  do 
głosowania.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska  dziewięcioma   głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i trzech 

głosach „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Powiatu Włocławskiego na realizację zadań inwestycyjnych własnych powiatu.

Ad 9. Interpelacje i zapytania.
Radny Wojciech Kołowski poprosił o uporządkowanie ul. Obwodowej w kierunku ul. Kilińskiego 
poprzez wykoszenie trawy i usunięcie zielska.
Radny Janusz Barański zgłosił kilka wniosków a mianowicie: naprawa mostu drewnianego w 
Wieńcu (powstała wyrwa),  naprawa prawego pasa drogi wojewódzkiej z Brześcia Kujawskiego w 
kierunku Wieńca,  usunięcie torów kolejowych przy ul. Kolejowej  jak również w Pikutkowie, 
posadzenie drzewek w Wieńcu przy ul. Parkowej i Szkolnej jak również na odcinku od kościoła w 
kierunku szkoły.
Z-ca Burmistrza P. Małas odnośnie posadzenia drzewek przekazał, że nie ma problemu należy tylko 
wskazać konkretne miejsca i zgłosić to do Pani Teresy Roszak , jeżeli chodzi o ul. Parkową to była 
ona niedawno wykonana i jeśli w planie remontu było również posadzenie drzewek to firma to 
wykona a jeżeli nie to zostanie to wykonane. 

Radny W. Kołowski  przekazał, że w odpowiedzi pisemnej na wniosek dotyczący wyremontowania 
drogi gminnej przy ul. Krakowskiej i ul. Niecałej poinformowany został , że roboty te mają się 
rozpocząć w połowie lipca, a na dzień dzisiejszy nic nie jest robione, w związku z tym zapytał czy 
coś będzie robione w tym roku?



Z-ca Burmistrza P. Małas odpowiedział, że teren ten po inwestycji nie został jeszcze odebrany.

Radny W. Kołowski dopytał jeszcze kiedy powstanie ogródek jordanowski przy ul. Krakowskiej?

Z-ca Burmistrza P. Małas odpowiedział, że w tym roku na pewno nie powstanie, ale na przyszły rok 
należy zabezpieczyć na ten cel pieniądze i to wykonać. 

Radny W. Kołowski zapytał jeszcze czy budowa drogi w Wieńcu – Zalesiu została odebrana?

Z-ca Burmistrza P. Małas poinformował, że droga ta na dzień dzisiejszy jest nadal poprawiana przez 
wykonawcę. Czekamy na zakończenie tego zadania aby można dokonać odbioru.

Przewodniczący RM. Golasiński dodał, że na drodze tej trwają końcowe roboty.

Radny R. Szeleziński  poprosił o naprawę dziur , które powstały na odcinku drogi krajowej ( na 
poboczu) od Starego Brześcia w kierunku Brześcia (przy stacji paliw). Radny dodał, że ruch tam 
jest dość duży i dziury te stanowią zagrożenie.  Następnie Radny Szeleziński zapytał jakie są plany 
odnośnie placu, które pozyskaliśmy od PKP?

Z-ca Burmistrza P. Małas odpowiedział, że na razie mamy koncepcję na  zagospodarowanie tego 
terenu tj: Budowa Brzeskiego Centrum Kultury, jak również tereny od ul. Kolejowej byłyby 
wykorzystane na miejsca parkingowe jak również na tereny targowe, ale to jest tylko koncepcja, 
która oczywiście może ulec zmianie.

Radny Grzegorz  Kożmiński odnośnie tego, że część środków z funduszu sołeckiego przeznaczana 
jest na utrzymanie dróg, zapytał czy w tym zadaniu można dokonać wykoszenia poboczy? Kolejny 
temat , który poruszył to temat drogi z trylinki, która jest w coraz gorszym stanie. Radny poprosił 
również o naprawę przepustu w Gustorzynie i chodnika na odcinku Dubielewo - Brzezie. Następnie 
zapytał czy jest zainteresowanie  przedsiębiorców Brzeską Strefą Gospodarczą w obrębie Brzezia? 

Z-ca Burmistrza P. Małas przekazał, że na wszystkie pytania nie jest w stanie odpowiedzieć teraz, 
ale udzieli odpowiedzi w formie pisemnej. Jeżeli chodzi o pobocza to Zakład Usług Komunalnych 
wykonuje takie prace i jeśli nie zostało to zrobione to należy zgłosić to a zostanie to zrobione. Na 
temat drogi z trylinki Z-ca Burmistrza powiedział, że droga ta nie jest aż w tak złym stanie , żeby 
mogło stanowić zagrożenie, wystarczyłoby tam tylko wypiaskować w celu wypełnienia tych 
powstałych szczelin. Na temat Brzezia i zainteresowania przedsiębiorców Z- ca Burmistrza 
przekazał, że nikt nie będzie tym terenem zainteresowany dopóki będą to tereny rolne. Dodał , ze 
była podejmowana uchwała dotycząca wprowadzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego ale na razie jest na etapie przeprowadzania konsultacji.

Radny J. Karkosiński potwierdził, że takie konsultacje maja się odbyć ale termin uzgodniony ma 
być w przyszłym tygodniu. Zgłosił interpelację w sprawie postawienia wiaty przystankowej w 
miejscowości Witoldowo. Następnie przekazał, że swego czasu miał obiecane, że jak tylko zostanie 
odebrana droga wojewódzka z Brzezia w kierunku Włocławka to zostanie naprawiony przystanek 
autobusowy, który stoi właśnie przy tej drodze. Następnie Radny zapytał ile kosztowała naprawa 
stadionu i ile kosztowała impreza  z okazji otwarcia stadionu?

Z-ca Burmistrza P. Małas odnośnie postawienia przystanku w Witoldowie przekazał, że przystanki 
na terenie gminy Brześć Kujawski są wykonywane ze środków z funduszu sołeckiego, dlatego więc 
zadanie to sołectwo mogłoby ująć we wniosku dotyczącym tego funduszu. Na temat remontu 
przystanku usytuowanego przy drodze wojewódzkiej poinformował, że na dzień dzisiejszy nie jest 
w stanie odpowiedzieć ale da odpowiedź na piśmie. Natomiast na temat remontu stadionu Z- ca 
Burmistrza poinformował, że remont ten wykonywał Zakład Usług Komunalnych a pokryty został 
ze środków z gwarancji ubezpieczeniowej w wysokości 90.000,-. Jeżeli chodzi o imprezę z okazji 
otwarcia stadionu  i kosztów poniesionych Z-ca Burmistrza poprosił o przedstawienie tej informacji 
Pana Tomasza Chymkowskiego Naczelnika Wydziału Spraw Organizacyjnych i Promocji.

Pan Tomasz Chymkowski odnośnie poniesionych kosztów z tytułu otwarcia stadionu 
poinformował, że była to impreza całodzienna gdzie zaangażowane były również szkoły i inne 



instytucje. Łączne koszty na które składały się: wykonanie tablicy, zakup nagród, wyżywienie 
dzieci i młodzieży, wynajem nagłośnienia, występy zespołów i wszystkie inne koszty łącznie z 
ochroną i toaletami zamknęły się w kwocie 15.000,- brutto.

Radny R. Szeleziński przekazał, że swego czasu prosił aby radnych powiadamiać o zebraniach 
Burmistrza z Sołtysami gdyż poruszane sprawy na tych zebraniach są ważne również dla radnych, 
chociażby jeżeli chodzi o fundusz sołecki. W związku z tym poprosił  aby takie powiadomienie o 
takim zebraniu dostał każdy radny. 

Przewodniczący RM M. Golasiński przekazał, że na pewno wszyscy radni będą powiadamiani o 
zebraniach Burmistrza z Sołtysami. 

10. Wolne wnioski.
Radna Powiatu Włocławskiego Jadwiga Molenda przekazała, że zainteresował ją jeden z tematów 
dzisiejszej sesji tj. „ Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla 
Powiatu Włocławskiego na realizację zadań inwestycyjnych własnych powiatu”, tylko jeżeli jest 
omówienie to powinna ona być na sesji omówiona a nie tylko jest przyjmowana poprzez 
głosowanie. Radna dodała, że uchwała ta wszystkim radnym jest znana, gdyż była omawiana na 
wspólnym posiedzeniu komisji Rady Miejskiej ale np. każda inna osoba obecna na sesji nie wie 
czego dotyczy dana uchwała i dlatego powinna być omówiona. W związku z tym poprosiła aby po 
sesji odpis tej przyjętej uchwały mogła otrzymać  w celu zapoznania się z nią. 

Przewodniczący RM M.  Golasiński przekazał, że projekty uchwał są udostępniane na stronie 
internetowej Urzędu Miejskiego wraz z zawiadomieniem o sesji i tam można się z nimi zapoznać, a 
jeżeli chodzi o oryginały uchwał to będą podpisywane  w dniu jutrzejszym i niezwłocznie zostaną 
również udostępnione na stronie internetowej Urzędu.

Radna J. Molenda dodała, że nie każdy mieszkaniec ma internet.

Przewodniczący RM M. Golasiński dodał, że zgodnie z ustawą o dostępie do informacji publicznej 
zamieszczenie informacji w BIP stanowi jej udostępnienie.

Radny J. Karkosiński w związku z otrzymanymi przed sesją zaproszeniami na ćwiczenie obronne 
KOBRA 2013, zapytał czy obecność jest obowiązkowa?

Pan T. Chymkowski odpowiedział, że obecność nie jest obowiązkowa, ale jeśli tylko ma ktoś 
życzenie to może przyjść i oczywiście serdecznie zaprasza.

Sołtys Sołectwa Guźlin Henryk Hybiński również poruszył kilka spraw, a mianowicie: poprosił o 
naprawienie drogi z Guźlina w kierunku „Rumaków”. Następnie przekazał, że na zebraniu 
wiejskim w sprawie funduszu sołeckiego padły pewne deklaracje od Pana Burmistrza odnośnie 
budowy oczyszczalni ścieków przy świetlicy co teraz się okazuje, że nie można tego ująć we 
wniosku z funduszu sołeckiego. Sołtys dodał jeszcze , odnośnie obwodnicy że nie jest przeciwny 
jej budowy  tylko jest przeciwny koncepcji tej budowy czyli trasy przez jaką ta obwodnica ma 
przebiegać.

Z-ca Burmistrza P. Małas odpowiedział na temat obwodnicy, że my jako Samorząd Brzeski nie 
mamy wpływu na przebieg obwodnicy, my wyznaczyliśmy tylko przebieg części północnej w 
trzech wersjach z czego tylko jedna najbardziej odpowiadająca została wybrana przez Generalną 
Dyrekcję Dróg i Autostrad.

11. Zakończenie obrad XXVII Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
Przewodniczący RM. Marek Golasiński podziękował wszystkim za przybycie, udział i zakończył 
obrady XXVII Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej.

Protokół sporządziła: 
     Magdalena Mierzwicka.


